

鄭育斌先生紀念獎學金辦法

一、為紀念臺大植物系系友鄭育斌先生從事植物分類與生態之努力，設置鄭育斌先生紀念獎學金(以下簡稱本獎學金)，以鼓勵就讀臺大生命科學院之大學及碩博士生從事植物分類及親緣演化相關研究。

二、本獎學金由鄭育斌博士家屬自其遺產中捐贈新台幣五十萬元，並接受各界之捐贈作為獎學金基金，以其本金及每年所生利息充為每年獎學金。

三、本獎學金給獎對象為臺大生命科學院學生(含大學部、碩士班、博士班，及雙主修、輔系學生)，每年至多三名，金額每年每人新台幣兩萬元整。

四、申請所需資料：

1. 申請書乙份(如附件)
2. 學生證影本乙份
3. 前學年學業成績單乙份(新生免)
4. 研究計畫書乙份，以植物分類、親緣演化及相關領域為限。計畫書內容需以 1-2 頁簡述研究目的及研究範圍或物種，中英文書寫均可。
5. 推薦信乙份

五、申請時間：每年 11 月 1 日至 30 日，於檢附資料及相關文件，合併為 pdf 檔後送臺大生命科學院生態學與演化生物學研究所胡哲明老師處。獎學金審核由相關教授擔任，於 12 月底前通知得獎學生。

六、得獎人需於隔年年底前，繳交 100 份未重覆號台灣原生植物標本或專題研究之證據標本至臺大植物標本館(TAI)。

七、聯絡人：

胡哲明

電話：02-33662473

Email: jmhu@ntu.edu.tw

鄭淑芬(TAI 標本歸檔)

電話：02-33662463 x 102

Email: chengsf@ntu.edu.tw

Dr. Yu-Bin Chen Memorial Scholarship Regulations

1. To commemorate Mr. Yu-Bin Chen, an alumnus of the Department of Botany at National Taiwan University, for his contribution in plant taxonomy and ecology, the Dr. Yu-Bin Chen Memorial Scholarship (hereinafter referred to as "the Scholarship") is established to encourage undergraduate and graduate students in the College of Life Sciences at National Taiwan University to engage in research related to plant taxonomy and phylogenetics.
2. This Scholarship is funded by NT\$500,000 donated by the family of Dr. Yu-Bin Chen from his estate, and it welcomes donations from various sectors to serve as the scholarship fund, utilizing both the principal and annual interest for the scholarship awards.
3. The Scholarship is awarded to students of the College of Life Sciences at National Taiwan University (including undergraduates, master's, and doctoral students, as well as double major and minor students), with a maximum of three awards each year, each amounting to NT\$20,000.
4. Required application materials:
 - (1) The application form (available for download from the website mentioned below).
 - (2) A copy of the student ID.
 - (3) A transcript from the previous academic year (exempt for new students).
 - (4) Research proposal limited to topics in plant taxonomy, phylogenetics, and related fields. The proposal should be 1-2 pages long, detailing the research objectives and scope or species, and can be written in either Chinese or English.
 - (5) One letter of recommendation.
5. Application period: From November 1 to 30, every year. Please combine the application materials and relevant documents into a pdf file and send to Professor Jer-Ming Hu at the Institute of Ecology and Evolutionary Biology, National Taiwan University. Scholarship reviews will be conducted by relevant professors, and award recipients will be notified by the end of December.
6. Award recipients must submit 100 non-repetitive specimens of native Taiwanese plants or evidence of their research project to the National Taiwan University Herbarium (TAI), before the end of the following year.
7. Contact persons:
 - o Jer-Ming Hu, IEEB
Phone: 02-33662473
Email: jmhu@ntu.edu.tw
 - o Shufen Chen (TAI specimen archives)
Phone: 02-33662463 x 102
Email: chengsf@ntu.edu.tw